
Aanleiding
Met de dalende temperaturen is de roep gekomen om een Nederlands kampioenschap schaatsen

op natuurijs te organiseren, wellicht in een serie van drie of vier wedstrijden. In de media is het

beeld gecreéerd dat dit niet zou mogen, maar een dergelijk NK kan worden georganiseerd onder

de uitzondering op de coronamaatregelen voor topsportwedstrijden.

Gevraagd besluit

Het gevraagde besluit is expliciet kenbaar maken dat een NK op natuurijs kan worden

georganiseerd onder de uitzondering die er geldt voor topsportwedstrijden.

Achtergrond

Gezondheidsmaatregelen

Voor trainen en wedstrijden door topsporters geldt een uitzondering op de coronamaatregelen.
Daar wordt in de sport zorgvuldig mee omgegaan. De sporters moeten voldoen aan strikte

gezondheidsprotocollen, en bij de organisatie van wedstrijden worden allerlei maatregelen
genomen om de kans op verspreiding van het virus te minimaliseren.

De initiatiefnemers van het NK op natuurijs hebben hiermee uitgebreid ervaring opgedaan in de

afgelopen weken rond de organisatie van een serie schaatswedstrijden in Thialf, Heerenveen.

Daarvoor is een zogeheten schaatsbubbel gecreéerd op twee niveaus:

1. De sporters en begeleiders hebben op verschillende momenten een negatieve PCR-test

moeten ondergaan. Zij kunnen zich op minder dan anderhalve meter van elkaar bewegen.
2. De organisatie eromheen. Die houden strikt alle geldende coronamaatregelen aan, en

worden aanvullend wekelijks getest met een PCR-test.

De schaatsers en begeleiders slapen en eten in voor deze wedstrijden exclusief gereserveerde

hotels, worden heen en weer vervoerd naar Thialf, en zien verder niemand. De organisatie
eromheen heeft wel contact met de ‘buitenwereld’, maar houdt zich dus aan alle maatregelen.

Voor het NK natuurijs wordt een soortgelijke bubbel gecreéerd, die duurt voor de duur van de

(serie) wedstrijd(en). Het betreft een groep schaatsers met een A-schaatslicentie (70 a 80

mannen, 30 a 40 vrouwen), en een groep begeleiders van zo'n 80 mensen, wat dus bij elkaar

optelt tot 200 mensen op het strengste niveau van de bubbel. Hoeveel mensen bij die organisatie
betrokken zijn, is nog niet duidelijk, maar voor hen geldt dus het tweede niveau (PCR-test vooraf,

strikte naleving van coronamaatregelen).

Veiligheidsmaatregelen

Waar de (serie) wedstrijd(en) plaatsvindt, moet nog worden bepaald. Maar het zal op een locatie

zijn waar publiek - dat immers is verboden bij wedstrijden - moeilijk toegang toe heeft, en

makkelijk kan worden geweerd.

De initiatiefnemers zullen contacten leggen met de betreffende veiligheidsregio(*s) om de

topsportwedstrijd(en) op een veilige manier plaats te laten vinden. Uiteindelijk is het deze lokale

autoriteiten om de evenementenvergunning te verstrekken, waarbij zij niet alleen rekening houden

met de maatregelen in het kader van de openbare orde en veiligheid, maar ook met de

gezondheidsmaatregelen die worden genomen door de organisator. Op die manier moet het risico

van verspreiding van het virus worden geminimaliseerd.

Een dergelijke samenwerking is in de afgelopen weken/maanden bij verschillende wedstrijden in

verschillende sporten goed gegaan. In deze gevallen hebben de sport en de betreffende

veiligheidsregio, op basis van de plannen van de organisatie en de regelgeving, de afweging

gemaakt of de wedstrijd doorgang kon vinden.

Onduidelijkheid status marathonrijders
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De onduidelijkheid die in de media is ontstaan over de status van een NK op natuurijs komt voort

uit de uitzondering die in november 2020 is gemaakt voor topcompetities (zoals hockey, korfbal en

basketbal). Daartoe behoorden de marathonschaatsrijders niet, omdat ze zich daarvoor niet

hadden gemeld. Toen ze dat enige weken later alsnog deden, was het niet meer opportuun om hen

nog toe te voegen, gezien de ontwikkeling van de pandemie en de strenge lockdown. Een

toevoeging was dan moeilijk uit te leggen.

Deze uitzondering was nodig, omdat weliswaar een beperkt deel van de marathonrijders (m/v) een

topsportstatus heeft — en daarmee onder de uitzondering valt - maar een groot deel ook niet. In

dergelijke gevallen is het wel mogelijk om - onder strikte voorwaarden - wedstrijden te

organiseren voor die hele groep, maar niet in de vorm van een competitie. Dat is bijvoorbeeld in

de afgelopen weken gebeurt in het veldrijden, het schaken en voor de aankomende NK indoor

atletiek.

In de afgelopen week kwamen de marathonrijders weer op de lijn voor het organiseren van een

aantal wedstrijden op opgespoten natuurijsbanen (een bevroren laagje water op een betonnen 400-

meterbazan). Een dergelijke serie wedstrijden leek daarmee erg op een topcompetitie, en was

daarom niet aan de orde.

Het plan van de initiatiefnemers wijkt hiervan af, omdat er moet worden geschaatst op bevroren

open water. Dat is het ‘klassieke’ natuurijsschaatsen, dat slechts zelden kan plaatsvinden.

Ten slotte

Het betreft hier expliciet toestemming voor een (serie) topsportwedstrijd(en). Het organiseren van

toertochten voor enthousiaste schaatsers is niet aan de orde. Die vallen onder de definitie van

evenementen, en zijn dan ook verboden. Zoals ook al gecommuniceerd, staat het mensen vrij om

binnen de geldende coronamaatregelen te gaan schaatsen. Daarbij wordt wel aangereden dicht bij
huis te gaan schaatsen, en — vanuit het oogpunt van fysieke veiligheid —

op natuurijsbanen en niet

op open water te gaan schaatsen.

Het allergrootste schaatsevenement, de Elfstedentocht, zal dit jaar onder geen enkele

omstandigheid worden georganiseerd. Dat heeft de organisatie gisteren nogmaals benadrukt. Er

zal ook niet alleen voor de wedstrijdschaatsers een Elfstedentocht worden georganiseerd.
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